
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Sundheds- og ældreministeren

Dato: 8. september 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1358

Hvad kan ministeren oplyse om status for såkaldt NORM-affald (naturligt forekommende

radioaktivt materiale) produceret i Danmark eller af danske operatører, herunder i forhold

til: 1) Udledninger til miljøet, herunder de tilladte koncentrationer og mængder samt mod-

tager af tilladelse til udledning, 2) Import af NORM-affald, eventuelt som delmængde af

importeret affald til behandling i Danmark, samt tilladelse hertil, 3) Igangværende eller

overvejelser om eksport til deponi eller behandling, 4) Status for overvejelser vedrørende

deponi på Risø eller andre steder i Danmark, 5) Hvilke danske og udenlandske behand-

lingsmetoder vil kunne reducere affaldsmængderne ved at fjerne farlige stoffer, herunder

radioaktive stoffer, og 6) Status for årlig produktion og behandling af NORM-affald i Dan-

mark, hvor mængderne opbevares samt prognose for den fremtidige produktion?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Signe Munk (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Signe.Munk@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
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